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Vec: Obnova európskych kapacít na výrobu účinných farmaceutických látok

Účinné farmaceutické látky (API) používané v liekoch vyrábaných v EÚ v súčasnosti pochádzajú 
predovšetkým z Číny a Indie (približne 80 %). Podobne približne 40 % všetkých liekov predávaných v 
Európe pochádza z uvedených krajín. Táto situácia je spôsobená vysokými nákladmi na výrobu 
účinných farmaceutických látok v Európe, čo je okrem iného spôsobené potrebou dodržiavať prísne 
environmentálne normy.

Zároveň nevidíme primerané iniciatívy na úrovni EÚ, ktoré by motivovali výrobcov k tomu, aby 
investovali do výroby účinných farmaceutických látok v EÚ. Niektoré krajiny si už uvedomili závažnosť 
problému a zaviedli miestne mechanizmy na nabádanie výrobcov, aby investovali do domácej 
farmaceutickej výroby. Aby však boli tieto opatrenia úspešné, treba začať konať na úrovni celej EÚ.

1. Uvedomuje si Komisia rozsah problému nedostatku liekov a súvisiacu hrozbu pre verejné zdravie 
v EÚ spôsobené závislosťou európskeho farmaceutického odvetvia od dodávateľov účinných 
farmaceutických látok z tretích krajín?

2. Aké opatrenia Komisia doteraz prijala na posilnenie európskych kapacít na výrobu účinných 
farmaceutických látok a dosiahli tieto opatrenia plánované výsledky vrátane premiestnenia ich 
výroby do Európy?

3. Plánuje Komisia prijať samostatnú stratégiu na obnovu kapacít na výrobu účinných 
farmaceutických látok v EÚ, pričom zohľadní potrebu regulačných zmien a finančnej podpory pre 
farmaceutické spoločnosti, ktoré chcú vyrábať účinné farmaceutické látky v Európe?
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